
فاطمــه جراره در پانزدهمین جلســه رســمی 
شــورای اسلامی شهر بندرعباس با تبریک فرارسیدن 
روز جهانی معمولان بر توجه ویژه مسئولان و متولیان 
بر حل مشــکلات این قشر تاکید کرد و گفت: شرایط 
شهری باید به نحوی فراهم شود که معمولان بتوانند از 

امکانات شهری به راحتی استفاده کنند.
وی افزود: جلســات متعددی در شــوراها برای 
بررســی مشکلات معلولان برگزار و مصوبات زیادی 
نیز در این زمینه وجود دارد اما در اجرای این مصوبات 
مشــکل وجود دارد، راه حل این مســئله این است که 
نمایندگانی از معلولان در جلســات کمیســیون های 
تخصصی حضور داشــته باشند تا به نحوی عمل شود 

که امکانات شهری برای این قشر نیز فراهم شود.
رئیس شــورای شهر بندرعباس در ادامه با تاکید 
بــر اینکه فرصت تا عید نوروز و فراهم کردن امکانات 
شهر محدود است گفت: در نیمه دوم سال هستیم و به 
عید نوروز نزدیک می شویم باید شهرداری برنامه های 

لازم را برای فراهم کردن شــرایط مناسب و امکانات 
شهری برای رفاه شــهروندان و گردشگران آماده کند 
و برنامه هــای خود را به یک مــاه پایانی محول نکند.

جراره در ادامه به مســائل و مشــکلات به وجود آمده 
در پرونده های حقوقی شهرداری اشاره و تصریح کرد: 
در موضوعات مختلف حقوقی ظاهرا در پرونده های 
متعددی علیه شــهرداری احکام قضایی صادر شده که 

این مسائل باید با کمک شورا مدیریت شود.
وی ادامه داد: خســاراتی که شهرداری در حوزه 
این پرونده ها باید پرداخت کند در حال زیاد شدن است 
به همین جهت باید تدبیری اندیشــید که موضوعات 
حقوقی به حداقل برســد و در نگارش قراردادها دقت 
لازم شــود و اگر مسئله و پرونده ای شکل گرفت پیش 
از رفتن به دادگاه تلاش شود مسالمت آمیز حل و فصل 

شود.
رئیس شورای شهر بندرعباس با استقبال از طرح 
کاهش هزینه های شــهرداری گفت: کاهش هزینه در 

مباحث مالی شــهرداری از ســوی شورای شهر مورد 
تایید و پذیرش اســت اما نکته ای که باید به آن توجه 
شود این است که کاهش هزینه نباید از قشر کم درآمد 
شروع شــود، در این زمینه در جلسات مختلف تذکر 
داده شــده و تأکید داریم در مباحث مختلف از جمله 
اضافه کاری باید عدالت رعایت شود و به نحوی نباشد 
که بین نیروی رسمی، قراردادی و شرکتی فرقی وجود 
داشته باشد و یک نیرو ۱۵۰ ساعت اضافه کاری و یک 
نیرو ۳۰ ساعت اضافه کاری برای او در نظر گرفته شود.
فاطمه جراره در بخش دیگری از ســخنان خود 
در حوزه  اشــتغال گفت: نیروهای اســتخدام شده در 
شهرداری باید آموزش ببینند تا بتوانند در حوزه ای که 
آمــوزش دیده اند فعالیت کنند، کارگروهی باید ایجاد 
شــود تا بتوان از این طریق مشــکل اشــتغال جوانان 

بندرعباس مدیریت شود.
وی افزود: با توجه به اینکه در اســتان هرمزگان و 
شهر بندرعباس صنایع بزرگی مستقر هستند زمانی که ما 
در حوزه نرخ بیکاری رتبه اول را داریم نشان می دهد در 

حق شهروندان این استان اجحاف شده است.
رئیس شورای شهر بندرعباس اضافه کرد: شاهدیم 
در بســیاری از نقاط کشور که یک صنعت کوچک و 
متوســط فعال اســت به لحاظ عمران و آبادانی شهر و 
وضعیت اشتغال وضعیت بسیار خوبی حاکم است اما 
در استان هرمزگان با این ظرفیت عظیم همچنان دچار 
چالش و مشکل بیکاری هستیم و صنایع استان باید به 

حل این مشکل کمک کنند..
وی ادر پایان خاطرنشــان کرد: ما نیز باید بتوانیم 
از این ظرفیت استفاده کنیم که در این حوزه می توان با 
آموزش درســت و اصولی زمینه اشتغال و کاهش نرخ 
بیکاری را انجام دهیم، در این زمینه شهرداری و شورای 

شهر هم آمادگی دارند کمک کنند.
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  اقتصاد کیش -   سرپرست سازمان منطقه آزاد قشم گفت: اولویت این سازمان 
فعال شدن و رونق فعالیت اسکله های تجاری جزیره با رویکرد توسعه صادرات است.
افشار فتح الهی در بازدید از اسکله بندرهای کاوه و بهمن، اظهار کرد: برای استفاده 
از تمامی ظرفیت های تجاری و مسافری موجود در بنادر قشم باید با اولویت و فوریت 
اقدام کرد.وی ادامه داد: هم اکنون ظرفیت خوبی در بنادر منطقه آزاد قشم  به ویژه بندر 
بهمن و بندر کاوه وجود دارد که در شرایط خاص می توان از امکانات آنها برای بهبود 

وضعیت تجاری و کمک به تردد کشتی های تجاری در منطقه بهره مند شد.
سرپرست سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: برای کنترل وضعیت و افزایش 
ایمنی در اسکله های قشم باید براساس اولویت های شناسایی شده اقدامات اجرایی 

انجام شود تا در آینده شاهد رشد کیفیت خدمات ارایه شده باشیم.
فتح الهی اظهار کرد: اصلاح هندسی نقاط حادثه منتهی به بندر تجاری بهمن 
جهت تردد ایمن وســایل نقلیه لازم است.وی همچنین در ادامه این بازدید دستور 
ســاماندهی وضعیت بنادر برای ارایه خدمات مناسب به بازرگانان و همچنین راه 

اندازی خطوط دریایی مسافری به کشورهای همسایه صادر کرد.
براساس این گزارش، در بازدید دکتر افشار فتح الهی، سرپرست سازمان منطقه 
آزاد قشم از بنادر بهمن و کاوه جمعی از معاونین و مدیران این سازمان حضور داشتند 

و گزارش هایی درباره آخرین وضعیت این بنادر ارایه شد.

صنایع هرمزگان باید به  موضوع اشتغال 
جوانان استان کمک کنند 

  اقتصاد کیش - رئیس شــورای شــهر بندرعباس گفت: در موضوعات مختلف حقوقی ظاهرا در پرونده های متعددی علیه شهرداری احکام 
قضایی صادر شده که این مسائل باید با کمک شورا مدیریت شود.

اسکله های تجاری قشم با رویکرد 
توسعه صادرات رونق می گیرد

سرپرست سازمان منطقه آزاد قشم :

 2کیلومتر از سواحل قشم
 پاکسازی شد

  اقتصاد کیش -   مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم گفت: با 
آغاز پویش پاک سازی سواحل و معابر برون شهری با محوریت کانون محیط زیست 

شهر قشم و در نخستین اقدام ٢ کیلومتر از سواحل قشم پاکسازی شد.
شــاهد ملازم افزود: در نخستین مرحله از این پویش، ساحل روستای هُلُر با 
حضور ۵۰ تنَ از اعضای فعال کانون محیط  زیســت پاک سازی و زباله ها به سایت 

دفع پسماند منتقل شد.
وی ادامه داد: این پویش با هدف فرهنگ ســازی و پاک سازی معابر و سواحل 
برون شهری با استفاده از توان کانون های محیط زیستی محلی و فعالان محیط زیست 

روستاها طراحی و اجرا شده است.
مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: این سازمان 
در تلاش است تا جزیره قشم بر پایه اصول محیط زیست و تمرکز بر برند »جزیره 
سبز« مدیریت شود.وی اظهار کرد: ایجاد هسته های محیط زیستی نخستین اقدام در 
این راستا و انسجام فعالان محلی محیط  زیست جزیره در یک کانون گام بعدی برای 
تحقق این برند است.ملازم ضمن دعوت از علاقه مندان محیط  زیست جزیره برای 
پیوستن به کانون محیط  زیست منطقه آزاد قشم تاکید کرد: این پویش تا پاک سازی 

  اقتصاد کیش -  سرپرســت صنایع دســتی و هنرهای ســنتی اداره کل کامل سواحل جزیره، ادامه خواهد داشت.
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی هرمزگان از راه یابی ۴ اثر تولیدی 
هنرمندان صنایع دستی استان به مرحله ارزیابی مهر اصالت بین المللی یونسکو 

خبر داد. 
بتول حاج علیزاده افزود: در دوره شیوع کرونا و در سال ۹۹ داوری بین المللی 
در حوزه صنایع دستی انجام نشد و آخرین ارزیابی مربوط به داوری مهر اصالت ملی 
در  سال ۹۸ است که از سوی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
برگزار شد، از میان ٢۰ اثر راه یافته به داوری ملی، تعداد ۷ اثر از ۷ هنرمند و صنعتگر 

استان مورد تائید کمیته ارزیابی مهر اصالت ملی کشور قرارگرفته است.
سرپرست معاونت صنایع دستی و هنرهای سنتی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی هرمزگان عنوان کرد: بر اساس اعلام فراخوان ارزیابی 
مهر اصالت بین المللی در سال ٢۰٢۱، آثاری که موفق به اخذ مهر اصالت ملی در 
سال ۱۳۹۸ شده اند می توانند در این دوره از ارزیابی که در کشور ازبکستان برگزار 

می شود، شرکت کنند.
وی ادامه داد: از اســتان هرمزگان ۴ اثر موفق به تشکیل پرونده برای شرکت 
در ارزیابی دریافت مهر اصالت یونسکو ٢۰٢۱ )نشان بین المللی( شده اند که این 
آثار در رشته های صنایع دستی، خوس دوزی، تراش صدف، گلیم بافی و پوشاک 

سنتی هستند.
حاج علیزاده با اشــاره به اینکه زمان اعلام نتایج ارزیابی بین المللی مهر 
اصالت یونســکو ٢۰٢۱، پایان ســال جاری و فروردین ماه سال ۱۴۰۱ است، 
افزود: هدف از برگزاری این رویداد، کمک به ارتقا و بهبود کیفی محصولات 
تولیدی، ایجاد رقابت ســالم بین صنعتگران و هنرمندان کشــور، تسهیل در 
شناســایی هنرمندان فعال، انتخاب، معرفی آثار برگزیده و ایجاد انگیزه، بروز 

استعدادها، نوآوری و خلاقیت در تولید صنایع دستی عنوان شده است.

 4اثر صنایع دستی هرمزگان در مسیر 
دریافت مهر اصالت یونسکو

بندر بند" با رضا کولغانی" هنرمند 
هرمزگانی در بندرعباس به نمایش در می آید

  اقتصاد کیش -   مدیر سینما ستاره شهر بندرعباس از اکران ویژه فیلم "بندر 
بند" در سه سه سانس خبرداد. 

احمد اســفندنیا افزود: از آنجا که همواره تلاش کرده ایم فیلم های روز و 
مورد استقبال مردم را در این سینما به اکران درآوریم و با توجه به هنرنمایی "رضا 
کولغانی" هنرمند هرمزگانــی در فیلم "بندر بند" با رایزنی های صورت گرفته 

چهارشنبه ۱۷ آذر این فیلم را در سه سانس اکران خواهیم کرد.
وی با اشاره به اینکه این اکران مردمی و با حضور عوامل فیلم خواهد بود، اضافه 
کرد: در هر سه سانس قبل از نمایش، عوامل فیلم به روی صحنه خواهند آمد و رضا 

کولغانی نیز یکی از آهنگ های این فیلم را اجرا خواهد کرد.
اســفندنیا با بیان اینکه علاقه مندان بــرای خرید بلیط می توانند به آدرس 
www.sbelit.ir مراجعه کنند، تصریح کرد: از علاقه مندان به محیط زیست با 
توجه به موضوع فیلم  دعوت می کنیم که به دیدن این فیلم بیایند و در خصوص 

موضوع و نگرش کارگردان و نویسنده نیز تبادل نظر صورت گیرد.
مدیر سینما ستاره شهر بندرعباس با اشاره به اینکه این فیلم به تهیه کنندگی 
منیژه حکمت و مهشــید آهنگرانی فراهانی ساخته شده است، خاطرنشان کرد: 
رضا کولغانی که در میان نسل جوان علاقه مند به موسیقی به عنوان خواننده گروه 
موسیقی داماهی شناخته می شود، در فیلم "بندر بند" در نقش یکی از اعضای گروه 

موسیقی با نام "بندربند" بازی می کند.
وی ادامه داد: فزونی تصویر شــخصیت »نوید« با بازی رضا کولغانی را در 
حالی به تصویر کشیده است که در حال نواختن گیتار است، گیتاری که در روند 
فیلم نقش مهمی را ایفا می کند و »نوید« مدام از او به عنوان یک دوســت مهم یاد 
می کند. دوستی که گویی حتی نقش ناجی را برای »نوید« بازی می کند و انگار همه 

مشکلات را حل خواهد کرد.
اسفندنیا با اشاره به اینکه رضا کولغانی، امیرحسین طاهری، مهلا موسوی و 
پگاه آهنگرانی بازیگران این فیلم هستند، اظهار کرد: جایزه بهترین فیلم جشنواره 
کلکته و جایزه نتپک جشنواره فیلم های کوهستانی اولجو از جمله افتخارات »بندر 
بند« است که تاکنون در بیش از سی رویداد سینمایی ازجمله جشنواره های تورنتو، 
زوریخ، میل ولی، هاینان و…به نمایش درآمده است. همچنین پخش بین المللی 

این فیلم سینمایی برعهده شرکت ایریماژ است.
در خلاصه داســتان »بندر بند« آمده است: »یک بند کوچک موسیقی از 
شهرستان های دور جنوب ایران قصد دارند بعد از مدت ها در یک کافی شاپ 
در تهران وارد یک رقابت غیر رسمی شوند. مهلا به همراه سایر اعضای بندر 
بند، همســرش و یکی از نزدیکترین دوستان شــان سفر خود را از یک استان 
جنوبی به تهران آغاز می کنند، آن هم درست زمانی که همه داشته های خود را 

در سیل از دست داده اند…«

رئیس شورای شهر بندرعباس:

تکمیل موج شکن های هرمزگان به ۲۳هزار 
میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد

مدیرکل شیلات هرمزگان:

  اقتصاد کیش - مدیرکل شیلات 
هرمزگان با اشاره به اینکه ٢۳ موج شکن 
مردمی در اســتان وجــود دارد، گفت: 
برای تکمیل، تجهیز و لایروبی این موج 
شکن ها حداقل به ٢۳ هزارمیلیارد ریال 

اعتبارات دولتی نیاز داریم.
عبدالرسول دریایی افزود: ۱۱ مورد 
از موج شــکن های مردمــی در غرب 
هرمزگان، هشــت موج شکن در شرق 
اســتان و چهار موج شکن نیز در جزیره 

قشم است.
وی بیان داشــت: همــه این موج 
شکن های مردمی خام، دارای ٢ بازوی 
ســنگی و بدون امکانــات و تجهیزات 
بندری بوده که بدون دریافت اعتبارات 
و تجهیــزات لازم، هیچگونــه قابلیت 

بهره برداری ندارند.
مدیــرکل شــیلات هرمــزگان 
اظهارداشت: تحویل گیری موج شکن 
ها با همکاری سازمان شیلات ایران، اداره 
کل بنادر و دریانوردی و تلاش شیلات 
اســتان انجام گرفته که هدف و اولویت 
سازمان شــیلات از تحویل گیری این 
موج شــکن ها پشتیبانی از استخرهای 

پرورش ماهی در قفس بوده است.
دریایــی با بیان اینکــه این موج 
شکن ها نقش مهمی در تسهیل خدمات 

رسانی به جامعه صیادی و آبزی پروی 
دارند، یادآورشــد: همچنین همزمان با 
تحویل گیری، مستندســازی از موج 
شکن ها و اراضی پسکرانه نیز درحال 

اقدام است.
وی همچنین بر همکاری لازم در 
راستای تجهیز شــناورهای صیادی به 
سیستم های ایمنی دریاوری در راستای 
ارتقای امنیت دریاوری و کمک مضاعف 
بــه نظارت بر رفت و آمد شــناورهای 
صیادی با توجه به مصوبه کمیســیون 

امنیت دریانوردی تاکید کرد.

در جنوب کشــور از مجموع ۴۹ 
فقره موج شــکن مردمی وجود دارد که 
از این تعداد ٢۳ موج شــکن به اســتان 

هرمزگان اختصاص یافته است.
موج شــکن ها سازه هایی هستند 
که به منظور ایجاد آرامش در ســواحل 
و کاهــش انرژی به وجود آمده از امواج 
و حفاظت از سواحل در مقابل امواج بنا 

می شوند.
موج شــکن ها از دیــدگاه های 
مختلف از جمله اشکال هندسی، مصالح 
بکار گرفته شده و جایگاه  قرار گیری به 

انواع مختلف دسته بندی می شوند.
از بین انواع موج شکن ها از لحاظ 
شکل هندســی و مصالح به کار گرفته 
شده، موج شــکن های توده سنگی از 

رایج ترین انواع آن ها می باشند.
اســتان هرمــزگان را بــا بهره 
مندی از چهــار هزار و ۵۳۰ فروند 
شــناور صیادی، افزون بر ۳٢ هزار 
نفــر صیــاد، ٢۸۵ هزار تــن صید 
ســالیانه و ٢٢ بندر صیادی می توان 
بــه عنــوان قطب صیــد و صیادی 

کشور معرفی کرد.

ژئوپارک قشم راهبر توسعه 
ژئوپارک های جهانی در آسیای میانه شد

  اقتصاد کیش -   مدیر ژئوپارک جهانی قشــم گفت: ژئوپارک جهانی این 
شهرســتان راهبر توسعه ژئوپارک های جهانی در آسیای میانه شد و نماینده این 
ژئوپارک به عنوان سخنران در همایش توسعه ژئوپارک های جهانی یونسکو در 

منطقه آسیای میانه حضور یافت.
علیرضا امری کاظمی افزود: حضور نماینده ای از ژئوپارک جهانی قشــم به  
عنوان سخنران در همایش مذکور و کارگاه های تخصصی آن، به دعوت از سازمان 

جهانی یونسکو انجام شد.
وی با اشاره به گسترش دامنه فعالیت  های قشم در بحث ارزیابی ژئوپارک ها 
از خاورمیانــه به حوزه آســیای میانه ادامه داد: در ادامــه تجربیات موفقیت آمیز 
ژئوپارک جهانی قشــم در توسعه زمین گردشــگری و کمک به رشد اقتصادی 
جوامع محلی در  سال ۱۳۹۷، سازمان جهانی یونسکو، این ژئوپارک را به  عنوان 
محور توســعه ژئوپارک ها در خاورمیانه معرفی کرد.امری کاظمی تصریح کرد: 
همایش توســعه ژئوپارک های جهانی یونســکو در منطقه آسیای میانه با هدف 
معرفی ژئوپارک در این منطقه برگزار شــد.وی با اشاره به پیشگام بودن قشم در 
بحث توسعه ژئوپارک های خاورمیانه افزود: در این برنامه، مدیر ژئوپارک جهانی 
قشــم راهکارهای مختلف و برنامه های راهبردی تخصصی برای کمک به ثبت 
جهانی شدن منطقه کیتاب ازبکستان ارائه کرد.همایش توسعه ژئوپارک های جهانی 
یونسکو در منطقه آسیای میانه در شهر تاشکند ازبکستان با حضور نمایندگان و 
متخصصانی از کشورهای ایران، روسیه، ترکیه، قرقیزستان، قزاقستان، تاجیکستان 
و ارمنستان برگزار شد و از منطقه کیتاب در جنوب شهر سمرقند ازبکستان برای 

امکان سنجی ثبت یک ژئوپارک جهانی بازدید شد.  


